

IMWA Announcement

Clarification on Qualification and Registration for the 2025 World Masters Weightlifting Championships

The International Masters Weightlifting Association (IMWA) announces that the 2025 World Masters Weightlifting Championships, scheduled from **4–13 September 2025**, will adopt the **new bodyweight categories**. However, during the qualification period (5 September 2024 – 1 July 2025), most competitions will still operate under the **old bodyweight categories**.

To ensure clarity for athletes and National Chairs, the IMWA would like to outline the qualification and registration process:

1. Choice of Bodyweight Category

Athletes may register for the bodyweight category of their choice, even if their bodyweight during the qualifying competition aligns with a different category. For example:

- If a female athlete competes in the **W40-81kg** category during qualification and her recorded bodyweight is **80.25kg**, she may register for the **W40-77kg** category for the Championships.
- This is permissible as long as the **total achieved** in the qualifying competition meets or exceeds the **minimum requirement** for the chosen category (e.g., W40-77kg).

2. Category Change Requests

Athletes who need to move up or down a category must submit a **category change request** through the Secretariat or their National Chair. These requests will be handled in accordance with IMWA regulations.

3. Important Notes for Category Changes

- **Minimum Start Total Adjustments:** The Minimum Start Total will change according to **Article 3.4** of the IMWA Rulebook. Athletes are responsible for ensuring compliance with this rule.
- **Qualification Totals for Medals:** To classify in the competition and be eligible for medals, athletes must achieve the **Qualification Total** for the category they compete in at the Championships.

For further details or assistance, please contact the IMWA Secretariat or your National Chair.

We wish all athletes the best in their preparation and look forward to welcoming you to the 2025 World Masters Weightlifting Championships!

Best wishes,

IMWA-Ankündigung

Klarstellung zur Qualifikation und Anmeldung für die Weltmeisterschaften im Gewichtheben der Masters 2025

Die International Masters Weightlifting Association (IMWA) gibt bekannt, dass bei den Weltmeisterschaften im Gewichtheben der Masters 2025, die vom **4. bis 13. September 2025** stattfinden, die **neuen Körpergewichtsklassen** eingeführt werden. Während des Qualifikationszeitraums (5. September 2024 – 1. Juli 2025) werden die meisten Wettkämpfe jedoch noch nach den **alten Körpergewichtsklassen** ausgetragen.

Um Klarheit für Athleten und nationale Vorsitzende zu schaffen, möchte die IMWA den Qualifikations- und Registrierungsprozess erläutern:

1. **Wahl der Körpergewichtsklasse** Athleten können sich für die Körpergewichtsklasse ihrer Wahl anmelden, auch wenn ihr Körpergewicht während des Qualifikationswettbewerbs einer anderen Kategorie entspricht. Zum Beispiel:
 - Wenn eine Athletin in der Qualifikation in der Kategorie **W40-81 kg** antritt und ihr aufgezeichnetes Körpergewicht **80,25 kg** beträgt, kann sie sich für die Meisterschaft in der Kategorie **W40-77 kg** anmelden.
 - Dies ist zulässig, solange die **insgesamt erzielte Leistung** im Qualifikationswettbewerb die **Mindestanforderung** für die gewählte Kategorie (z. B. W40-77 kg) erfüllt oder übertrifft.
2. **Kategoriewechsel-Anträge** Athleten, die in eine andere Kategorie auf- oder absteigen müssen, müssen über das Sekretariat oder ihren nationalen Vorsitzenden einen **Kategoriewechsel-Antrag** einreichen. Diese Anträge werden gemäß den IMWA-Bestimmungen bearbeitet.
3. **Wichtige Hinweise zu Kategoriewechseln**
 - **Mindeststartpunktzahl-Anpassungen:** Die Mindeststartpunktzahl ändert sich gemäß **Artikel 3.4** des IMWA-Regelwerks. Die Athleten sind dafür verantwortlich, die Einhaltung dieser Regel sicherzustellen.
 - **Qualifikationssummen für Medaillen:** Um sich für den Wettbewerb zu qualifizieren und für Medaillen berechtigt zu sein, müssen die Athleten die **Qualifikationssumme** für die Kategorie erreichen, in der sie an den Meisterschaften teilnehmen.